
خبر کوتاهاخبار
وزیر دادگستری خبر داد:

افزایش ۴۷ درصدی پرونده های گرانفروشی و احتکار

چرا زنان پایتخت چاق تر و افسرده تر از مردان هستند؟

فساد ۵۰ هزار میلیارد تومانی در سازمان نظام پزشکی غیرواقعی است

وزیر بهداشت: نباید اجازه دهیم که پزشک بی سواد تربیت شود

وزیر دادگستری از افزایش ۴۷ درصدی پرونده 
های مربوط به گرانفروشی و احتکار خبر داد.

عملکرد  تشریح  در  آوایی  علیرضا  گزارش،  به 
یک ساله وزارت دادگستری به مناسبت هفته دولت 
دادگستری  وزارت  زیرمجموعه های  از  یکی  گفت: 
سازمان  وقت  عمده  و  است  تعزیرات  سازمان 
سپری  مهم  پرونده های  به  رسیدگی  در  تعزیرات 

شد.
وی افزود: در همین رابطه  پرونده های احتکار 
 ۴۷ جنس  این  از  هایی  پرونده  و  گران فروشی  و 

درصد رشد داشته است.
وزارت  های  فعالیت  با  رابطه  در  آوایی 
بشری  حقوق  موضوعات  پیرامون  دادگستری 
دادگستری  وزارت  گفت:  شهروندی  حقوق  و 
و  ستادی  کارهای  و  نیست  عملیاتی  وزارت  یک 
از  بیش  کردیم.  فعال  گذشته  سال  را  برنامه ریزی 
صد جلسه در این رابطه با نهادهای مختلف پیرامون 
بحث های آموزش حقوق شهروندی برگزار شد و در 
این رابطه نیاز فراوانی به فرهنگ سازی و آموزش 

مردم در زمینه حقوق شهروندی داریم.
وزیر دادگستری در رابطه با همکاری دولت با 

قوه قضائیه در رابطه با بحث فساد گفت: اصل قضیه 
هیچ  که  چرا  دانیم  می  مبارک  را  فساد  با  مبارزه 
کشوری تا زمانی که نتواند بحث فساد را تقلیل کند 

به توسعه دست نمی یابد.
آوایی ادامه داد: در مسیر مبارزه با فساد نباید 

تا  امنیت کند.  کسی که تخلف می کند، احساس 
زمانی که در جامعه این بحث مطرح می شود که 
معلوم  بست،  را  خود  بار  و  بود  زرنگی  آدم  فلانی 
است که جامعه هنوز آمادگی لازم را ندارد و خیانت 

به مردم یک زرنگی محسوب می شود.

محاکمه  و  فساد  با  مبارزه  اگر  افزود:  وی 
بحث  اما روی  برابر سنگین شود  کردن ها چندین 
فرهنگی آن کار نکنیم، کافی نخواهد بود. از دوران 
کودکی و حتی از مهد کودک باید روحیه مبارزه با 

فساد را ایجاد کنیم.
وزیر دادگستری در پاسخ به این سوال که در 
حوزه زمین خواری، وزارت دادگستری چه اقداماتی 
مسئولیتی  رابطه  این  در  گفت:  است؟  داده  انجام 
آن  است.  نشده  تعریف  دادگستری  وزارت  برای 
دو  هر  بودم  تهران  دادگستری  رییس  که  زمانی 
هفته یک بار علاوه بر تشکیل جلسه، سرکشی لازم 
هم داشتیم. در این زمینه البته الان دولت پیشگام 
است و مبارزه را در بحث فساد و زمین خواری یک 
اما مسیری که در حال  مبارزه هماهنگ می دانم 
طی آن هستیم، آسیب هایی دارد که باید در زمان 

مناسب به آن رسیدگی کرد.
آوایی اظهار داشت: دولت ایام سختی را طی 
می کند اما مصمم است و شهادت می دهم در این 
تقاضای  بوده است.  دو سال تلاش کرده و مصمم 
ما از رسانه ها این است که کمک  کنند که دولت 

وظیفه خود را به درستی انجام دهد.

در  ساکن  بانوان  سلامت  وضعیت  آمارهای 
و  چاق تر  مردان  از  زیرا  نیست  نویدبخش  پایتخت 
این  زدن  بالا  آستین  ضرورت  و  هستند  افسرده تر 
قشر از جامعه و نیز برنامه ریزان متولی را نمایان تر 

کرده است.
کل سلامت شهرداری تهران با هشدار نسبت 
به بیماری های زنان همچون چاقی و فشارخون در 
مقایسه با مردان، برنامه ریزی سلامت محور و مبتنی 

بر نیاز زنان در پایتخت را ضروری می داند.
پیمایش  نتایج  براساس  گفت:  نصیری  زینب 
حدود   ۱۳۹۵ سال  در  غیرواگیر  بیماری های  ملی 
۷۰ درصد مردان و ۸۷ درصد زنان فعالیت فیزیکی 
آمار  این  که  دارند  هفته  در  دقیقه   ۱۵۰ از  کمتر 
نشان دهنده ضرورت برنامه ریزی مبتنی بر افزایش 
شهروندان  بدنی  فعالیت های  و  فیزیکی  تحرک 

تهرانی به خصوص زنان است.

وی با بیان اینکه براساس نتایج این پیمایش 
هستند  چاق  زنان  درصد   ۳۰ و  مردان  درصد   ۱۵
گفت: این آمار وقتی با میزان اضافه وزن )براساس 
توده بدنی »BMI« بین ۲۵ تا ۳۰( که در مردان 
۳۸ و در زنان ۳۵ درصد است تجمیع می شود، آمار 
خطرناک میزان چاقی و اضافه وزن به خصوص در 

زنان پایتخت را نشان می دهد.
درصد   ۶۴ پیمایش  این  طبق  افزود:  نصیری 
این  که  دارند  وزن  اضافه  یا  هستند  چاق  یا  زنان 

میزان در جمعیت مردان ۵۳ درصد است.
بیان  تهران  شهرداری  سلامت  مدیرکل 
کرد:  این میزان وقتی با آمار ۱.۵ برابری میزان 
شیوع افسردگی زنان در مقیاس با مردان تجمیع 
و  می دهد  افزایش  را  نگرانی ها  میزان  می شود، 
افزایش بیماری های غیرواگیر  زنگ خطر را برای 
و اختلالات روانی بین زنان بیش از پیش به صدا 

در می آورد.
نصیری افزود: براساس آمار البته میزان مصرف 
مقابل ۳۶  در  زنان  در  )۷ درصد  الکل  و  دخانیات 
درصد مردان در مصرف دخانیات و ۱.۳۵ درصد در 
زنان در مقابل ۱۵.۲۷ درصد در مردان در مصرف 

الکل( در زنان کمتر است.
وی از جمله مهمترین علت های این وضعیت 
و  ناسالم  تغذیه ای  زندگی  سبک  را  زنان  سلامتی 

تحرک فیزیکی پایین برشمرد.
مدیرکل سلامت شهرداری تهران اظهارداشت: 
اگر چه به نظر می رسد زنان سبک تغذیه  سالم تری 
از سبزیجات،  استفاده  از نظر  با مردان  در مقایسه 
اما  دارند  نمک  از  استفاده  و  فود،  فست  ماهی، 
بالا  خون  چربی  زنان  درصد   ۵۰ حدود  متاسفانه 
است  درصد   ۴۱ مردان  در  میزان  این  که  دارند 
شیوع  زنان  در  بالا  خون  فشار  میزان  همچنین  و 

بیشتری دارد.
وی گفت: براساس این آمارها برنامه ریزی برای 
ارتقای سلامت مبتنی بر تغییر و اصلاح مولفه های 
سلامت  بر  موثر  کالبدی  و  محیطی  اجتماعی، 
با تاکید بر زنان اهمیت پیدا می کند و  شهروندان 
بر  مبتنی  و  شهری  طراحی های  در  دارد  ضرورت 
به زنان به صورت خاص  پیاده  انسان محور و  شهر 

توجه شود.
پیاده روی  مسیرهای  طراحی  نصیری، 
خانوادگی، افزایش اماکن ورزشی ویژه زنان، امکان 
استفاده زنان از دوچرخه و اسکوتر به عنوان امکانات 
تحرک  افزایش  برای  اقدامات  جمله  از  را  شهری 
فیزیکی آنان عنوان کرد و افزود: تحقق این اهداف 
نیازمند تلاش و باور تمامی نهادها، سیاستگذاران و 
برنامه ریزان شهری، فعالان اجتماعی و متخصصان 

حوزه سلامت است.

وزیر بهداشت گفت: طرح پزشک خانواده در گذشته فقط برای 
و  زده  شتاب  صورت  به  و  توسعه  چهارم  برنامه  قانونی  تکلیف  رفع 
ندارد.  خانواده  پزشکی  به  شباهتی  هیچ  و  شد  اجرا  غیرکارشناسی 
چون پزشک نقش مهر کردن دفترچه های بیمه و ارجاع بیماران به 
مازندران  و  فارس  استان های  در  مردم  و  دارد  عهده  بر  را  متخصص 

مشکلات زیادی در این زمینه دارند.
مجلس  ولایی  مستقلین  فراکسیون  نشست  در  نمکی  سعید 
افزود: اعتقاد داریم که پزشک خانواده، دروازهبان نظام سلامت است 
و مشکلات نظام سلامت را مدیریت می کند و باید ۱۰ درصد بیماران 

را در صورت نیاز به سطوح بالاتر ارجاع دهد.
وی ادامه داد: پرونده الکترونیک سلامت، پزشکی خانواده، نظام 
ارجاع و راهنماهای بالینی از تکالیف برنامه های پنجم و ششم توسعه 
است که بر زمین مانده بود، اما پرونده الکترونیک سلامت ریل اصلی 
ورود به اجرای برنامه های نظام سلامت است که اجرا نشده بود و بنده 
قول دادم تا پایان بهار، پرونده الکترونیک سلامت در کشور راه اندازی 
آن  از  ماه  تیر  اول  جمهوری،  رئیس  حضور  با  خوشبختانه  که  شود 
رونمایی شد و پس از طی کردن مراحل و الزامات امنیتی، مردم در 
آینده با تلفن های همراه خود می توانند به پرونده الکترونیک سلامت 

دسترسی داشته باشند.
مشکل ترخیص آمبولانس ها برطرف شد

وزیر بهداشت در مورد درخواست برخی نمایندگان برای تحقق 
وعده های اختصاص آمبولانس و تجهیزات پزشکی به بیمارستان های 
مناطق تحت پوشش گفت: در ترخیص تجهیزات پزشکی سرمایه ای 
وزارت  بدنه  در  ناهماهنگی ها  برخی  وجود  بر  علاوه  آمبولانس ها  و 
بودیم و دیروز  بروکراسی پیچیده روبه رو  با پیچیدگی ها و  بهداشت، 
تجهیزات  سرمایه ای  دستگاه های  و  آمبولانس ها  ترخیص  مشکلات 

پزشکی برطرف شد.
کشور  به  که  آمبولانس  دستگاه   ۲۵۰ زودی  به  افزود:  نمکی 
همچنین  می شوند.  توزیع  اولویت ها  اساس  بر  و  ترخیص  وارد شده، 
برای تقویت و حمایت از تولید داخلی، قرارداد خرید ۱۰۰۰ دستگاه 

آمبولانس از تولیدکنندگان ایرانی، منعقد می شود.
افزایش تعداد خانه های بهداشت روستایی

وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان کرد: تعداد خانه های 
بهداشت روستایی از ۱۰۵۰ مرکز در اوایل انقلاب اسلامی به بیش از 
۱۸ هزار مرکز و تعداد پزشکان نیز از ۱۴ هزار نفر در اوایل انقلاب 

که اکثرا خارجی بودند به بیش از ۱۴۰ هزار نفر افزایش یافته است.
توزیع ناعادلانه پزشک

به  حد  از  بیش  تاکید  و  ناعادلانه  توزیع  گفت:  بهداشت  وزیر 
تربیت نیروی فوق تخصصی یکی از مشکلات نیروی پزشکی در کشور 
است. در حال حاضر ۴۰ هزار پزشک داریم که در این حرفه فعالیت 
ماندگاری  برای  البته  ندارد.  آنها وجود  از  و هیچ نسخه ای  نمی کنند 
آنها در مناطق محروم و کمتر برخوردار نیز جاذبه های اقتصادی ایجاد 
نکرده ایم که در این خصوص طرحی در حال تدوین است و به زودی 

اجرا می شود.
نمکی ادامه داد: نه در بخش خصوصی اشتغال دارم و نه تاکنون 
درخواستی برای کار در بخش خصوصی در وزارت بهداشت داشته ام 
که منافعی در افزایش ظرفیت های پذیرش رشته پزشکی داشته باشم، 
اما باید بگویم که سال آینده اولین گروه از فارغ التحصیلانی که سال 
۹۳ با ظرفیت ۳۰ درصد بومی در کشور پذیرش شدند، فارغ التحصیل 
تعهد  مناطقی که  را در  برابر مدت تحصیل خود  باید ۳  و  می شوند 
در  بومی  ظرفیت  درصد   ۳۰ پذیرش  با  بپردازند.  خدمت  به  داده اند 
محروم،  مناطق  نیازهای  تامین  بر  علاوه  دیگر،  سال  چند  تا  کشور، 
فراموش  نباید  البته  داشت.  پزشک خواهیم  نیز  نیاز کشور  بر  اضافه 
کنیم که نوع مطالبات، تنش های اجتماعی و افسردگی در پزشکان 

بیکار، متفاوت تر از دیپلمه های بیکار است.
برابری  دو  افزایش  طرح  تصویب  در  کرد:  بیان  بهداشت  وزیر 
پذیرش رشته پزشکی باید توجه کنیم که کشورهای پیشرفته، پزشک 
عمومی مازاد بر نیاز کشور را جذب نمی کنند، بلکه نخبگان رشته های 
تخصصی را جذب می کنند و وظیفه بنده است که هشدار دهم اگر 
این طرح تصویب شود، یک خطای استراتژیک داشته ایم و در آینده 

باید پاسخگو باشیم.
نباید اجازه دهیم که پزشک بی سواد تربیت شود

بازگشت  برای  به در نظر گرفتن تسهیلات لازم  اشاره  با  نمکی 
دانشجویان ایرانی مشغول به تحصیل در خارج از کشور گفت: برخی 
تحصیل  در کشورهای خارجی  پزشکی  رشته  در  که  دانشجویانی  از 
کنار  در  آنها  نشاندن  و  ندارند  مناسبی  آموزشی  کیفیت  می کنند، 
رتبه های برتر کشور در کلاس های درسی رشته پزشکی یک جفا است 

و نباید اجازه دهیم که پزشک بی سواد تربیت شود.
آموزش  کیفیت  ارتقای  برای  لازم  امکانات  متاسفانه  افزود:  وی 
پزشکی مانند تخت های بیمارستانی آموزشی، اساتید و فضای فیزیکی 
و کلاس های درس را در اختیار نداریم. در حال حاضر با کمبود بیش 
پزشکی  علوم  دانشگاه های  در  علمی  هیات  اعضای  نفری  هزار  دو  از 
حوزه  در  فساد  نوعی  شاهد  که  نمی دهیم  اجازه  اما  هستیم،  روبه رو 
آموزش باشیم و یک دانشجوی پولدار بی سواد در کنار یک دانشجوی 

نخبه در رشته پزشکی تحصیل کند.
شایعه فساد در نظام پزشکی

خصوص  در  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  بهداشت  وزیر 
شایعات مطرح شده در مورد فساد ۵۰ هزار میلیارد تومانی در سازمان 
نظام پزشکی گفت: این سخنان یک بیان غیرواقعی از اظهارات بنده 
در فراکسیون ولایی بود و یکی از نمایندگان به اشتباه از فساد ۵۰ 
هزار میلیارد تومانی در نظام پزشکی از قول بنده خبر داده بود، در 
هزار   ۵۰ دارو  حوزه  مالی  گردش  که  گفتم  نشست  آن  در  حالی که 
میلیارد تومان است که ممکن است در چنین بازاری با چنین حجم 

بزرگی، مواردی از فساد نیز رخ دهد.
اصلاحات در غذا و دارو

ساختار  دلیل  به  دارو  و  غذا  سازمان  در  داشت:  اظهار  نمکی 

نامناسب، موانع و اشکالاتی وجود داشت و رویه ها غیرشفاف و ردیابی 
بخش  اختیار  در  و  دارو، سخت  حوزه  سامانه های  مهمترین  از  یکی 
خصوصی بود. به همین خاطر تغییراتی را در این سازمان ایجاد کردیم 
و اخیرا ۵ مورد از افرادی که ارز برای واردات دارو گرفته بودند و به 

تعهدات شان عمل نکرده بودند را به مراجع قضایی معرفی کردیم.
نشینی  عقب  عنوان  هیچ  به  فساد  با  مبارزه  در  افزود:  وی 
پشتیبان  اسلامی،  نظام جمهوری  بدنه  کل  راه،  این  در  و  نمی کنیم 
و حامی ما است. معتقدم که اگر روزی از مرزهای جغرافیایی کشور 
دفاع می کردیم، امروز رسالت ما دفاع از مرزهای پاکیزگی و شفافیت 
است و البته ممکن است در این راه شهید نیز بدهیم، اما باید با قدرت 

این کار را ادامه دهیم.
کمبود دارویی کمتر از ۲۰ قلم است

وزیر بهداشت گفت: امروز تعداد اقلام کمبود دارویی در کشور 
کمتر از ۲۰ قلم و کمتر از میزان مشابه در سال گذشته است. سال 
گذشته در همین مقطع زمانی، میزان اقلام کمبود دارویی در کشور 
حداقل ۳ برابر میزان کنونی بود، البته برخی پزشکان با تجویز برخی 
داخلی  مشابه  قیمت  برابر  تا ۱۰   ۵ با  را  آنها  باید  که  برند  داروهای 

خریداری کنیم، موجب سرگردانی بیماران می شوند.  
وی ادامه داد: برخی داروهای برند که به کشور وارد می شدند، 
توسط  ایرانی،  داروهای  به  نسبت  برابری  چندین  قیمت  بر  علاوه 
چندین شرکت داخلی تولید می شدند، اما جلوی واردات این داروها 

به کشور را گرفتیم.
تامین  در  کمبودی  هیچ  حاضر  حال  در  داشت:  اظهار  نمکی 
داروهای اساسی مورد نیاز مردم وجود ندارد و مجلس نیز می تواند با 
تشکیل گروهی نسبت به این امر در کشور، به بازدید میدانی، رصد و 
پایش در زمینه وضعیت داروهای اساسی در کشور بپردازد، اما مشکلی 
از  این است که در سال گذشته ۹۷ درصد  که در حوزه دارو داریم 
داروهای داخلی ۵۵۰ میلیون دلار و ۳ درصد داروهای وارداتی، بیش 
رویه  این  اگر  و  داشت  ارزبری  دلار  میلیون   ۳۰۰ و  میلیارد  یک  از 
برعکس شود، حداقل به ۴۴ میلیارد دلار ارز نیاز داریم که تمام منابع 
نفتی و درآمدهای کشور هم پاسخگوی آن نخواهد بود، بنابراین تنها 

راه پیش روی ما حمایت از تولید داخلی است.

شهردار منطقه ۲ خبر داد؛
احداث بازار میوه و تره بار برای اهالی 

»فرحزاد« و توسعه و نوسازی بازار 
میوه و تره بار »شهرک قدس« در 

آینده نزدیک
گفت:   ۲ منطقه  شهردار  پور  کشت  رسول 
اهالی » فرحزاد« هم به زودی صاحب بازار میوه 
وتره بار می شوند و بازار میوه وتره بار »شهرک 
قدس » نیز از نو ساخته شده و توسعه می یابد.

به گزارش امتیاز، رسول کشت پور شهردار 
منطقه بااعلام این خبر گفت: افزایش سرانه های 
و  میادین  احداث  و  شهروندان  برای  خدماتی 
بازارهای میوه و تره بار  از مهم ترین اقدامات به 
منظور توسعه فضاهای خدماتی  است . به همین 
منظور، با همکاری سازمان مدیریت میادین میوه 
تقاضای  پر  نقطه پر جمعیت و  بار در دو  تره  و 
ساخته  فرحزاد  محله  در  جدیدی  بازار  منطقه، 
خواهد شد و بازار موجود شهرک قُدس نیز از نو 
ساخته شده و توسعه می یابد.شهردار منطقه ۲ 
ضمن تاکید بر آغاز عملیات اجرایی هر دو بازار 
بازید  طی   : افزود  ماه  شهریور  نخست  هفته  از 
صورت گرفته از محل فعلی بازار میوه و تره بار 
شهرک قُدس، مقرر شد این بازار به صورت موقت 
در محلی که در مجاورت محل فعلی قرار دارد، 
جانمایی شود تا خدمات رسانی به شهروندان این 
 : افزود  پور  رسول کشت  نشود.  متوقف  شهرک 
بازسازی و نوسازی بازار  شهرک قدس با طراحی 
بیشتر  و  بهتر  رسانی  هدف خدمات  با  و  مجدد 
این مرکزخدماتی صورت می گیرد.وی با تاکید 
برتخصیص یکسان منابع به شهروندان در سطح 
منطقه ۲ اظهار کرد: به دلیل جمعیت و تقاضای 
اهالی فرحزاد در خصوص احداث بازار میوه وتره 
بار در این مکان، به زودی اهالی این محله هم 

صاحب بازار تره بار می شوند.

شهردار منطقه 13 خبرداد:
افتتاح بیش از ده ها پروژه در 

آینده ای نزدیک
 ۱۳ منطقه  شهردار  زاده  رحمان  مرتضی 
در این مراسم ضمن خیر مقدم به حاضرین در 
مراسم، در سخنانی از مساجد به عنوان بهترین 
پایگاه پیوند مردم و مسئولین یاد کرد و ضمن 
ترافیکی،  عمرانی،  فعالیتهای  از  گزارشی  ارائه 
در  گفت:  منطقه  این   ... و  اجتماعی  و  فرهنگی 
سطح  در  پروژه   ۷۵ به  نزدیک  گذشته  سال 
استفاده شهروندان  و  برداری  بهره  مورد  منطقه 

قرار گرفته است.
به گزارش امتیاز؛ وی همچنین از افتتاح 
بیش از ده ها پروژه در آینده ای نزدیک خبر داد 
و افزود: با تأمین اعتبارات لازم این پروژه ها به 

تدریج مورد بهره برداری قرار می گیرد.
بزرگراه  آسفالت  روکش  و  مرمت  عملیات 
مسیر  در  کیلومتر   ۲۰ طول  به  یاسینی  شهید 
پروژه ۱۷ شهریور  برگشت، خارج شدن  و  رفت 
نقلیه،  وسایل  تردد  مسیر  به  راه  پیاده  حالت  از 
تلاش برای بهره برداری از پایانه و ترمینال شرق 
در  مانده  باقی  املاک  تملک  آتی،  های  ماه  در 
مسیر تعریض خیابان پیروزی با تأمین اعتبارات 
فرماندهان  با  متعدد  جلسات  برگزاری  لازم، 
نیروی هوایی به منظور بازگشایی خیابان پنجم 
بافت  محلات  در  پاتوق  احداث  هوایی،  نیروی 
توسط  مطروحه  مباحث  جمله  از  و...  فرسوده 

شهردار منطقه ۱۳ در این جلسه بود.

همزمان با روز پزشک صورت گرفت؛
خدمات پزشکی رایگان ویژه 
شهروندان منطقه 1۰ پایتخت

سرپرست معاونت امور اجتماعی و فرهنگی 
ویژه  رایگان  پزشکی  خدمات  از   ۱۰ منطقه 

شهروندان منطقه خبر داد.
دوست  شرف  سعید  امتیاز،  گزارش  به 
فرهنگی  و  اجتماعی  امور  معاونت  سرپرست 
منطقه ۱۰ با اعلام این خبر افزود: همزمان با روز 
بزرگداشت مقام شامخ  به پاس  اول شهریورماه، 
حکیم ابوعلی سینا ستاره پرفروغ عرصه طب در 
ایران و پزشکان، با مشارکت ناحیه مقاومت بسیج 
اداره سلامت امور اجتماعی و فرهنگی  مقداد و 
شهروندان  حضور  با  پزشکی  خدمات  منطقه 

منطقه ۱۰ به صورت رایگان ارائه شد.
شرف دوست مقوله سلامت را یکی از مهم 
ترین شاخصه های توسعه پایدار شهری برشمرد 
مهم  این  تحقق  برای  شهری  مدیریت  افزود:  و 
بر اساس رویکرد انسان محور در تلاش است با 
نقش  کردن  رنگ  پر  و  پزشکان  مشارکت  جلب 
ارتقـای  راه  در  بنیادی  و  اصولی  طور  به  آنان 

سلامت جامعه و شهروندان گـام بردارد.

شناسایی یکهزار و 6۰۰ کلونی جانوران مضر 
شهری در محلات بیست گانه منطقه چهار 

زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاون 
امحاء  طرح  اجرای  از  چهار  منطقه  شهرداری 
منطقه  گانه  بیست  محلات  در  موذی  جانوران 
خبر داد و گفت: تلاش می کنیم با اجرای این 
محیط  درحفظ  شهروندان  مشارکت  و  طرح 
زیست از تکثیر جانوران مزاحم و موذی در شهر 

جلوگیری شود.
فرخی«  »حمیدرضا  امتیاز؛  گزارش  به 
ارتقای  منظور  به  گفت:  خبر  این  اعلام  با 
بیشتر  آسایش  و  آرامش  و  شهر  سلامت  سطح 
شهروندان طرح مبارزه با جانوران موذی و مضر 
فصل  با  همزمان  افزود:  وی  دارد.  ادامه  شهری 
گرم تابستان و ازدیاد جانوران مضر و موذی در 
شهر با توجه به ازدیاد پیام های سامانه ۱۳۷ در 
ادامه اقداماتی که از  ابتدای سال جاری تا کنون 
آغاز شده،  یکهزار و ۶۰۰ کلونی تکثیر جانوران 
 ۳۰۰ و  هزار  دو  و  شناسایی  منطقه  در  موذی 
مورد طعمه گذاری شد. فرخی در ادامه گفت: در 
آشنا  و  آگاهی شهروندان  ارتقای سطح  راستای 
با جانوران  مواجهه  افراد در  بیشتر  شدن هرچه 
شهروندان  بین  آموزشی  بروشورهای  موذی، 
از  دیگر  یکی  کرد:  خاطرنشان  شد.وی  توزیع 
اقدامات انجام گرفته در این طرح فوریتی، توزیع 
تله موش بین شهروندان است که از سوی عوامل 

نواحی ۹ گانه میان شهروندان توزیع می شود.

شهردار منطقه یک  در جمع پزشکان درمانگاه 
شهرداری منطقه یک :

تعامل پزشکان با مدیریت شهری 
سلامت جامعه را ارتقا می بخشد

با توجه به کارکرد شهرداري در حوزه بهداشت 
و سلامت امروزه ارتقاء سطح سلامت جامعه نیازمند 
تعامل روز افزون جامعه پزشکی با مدیریت شهری 

است.
موسوی  حمید  سید  امتیاز؛  گزارش  به 
شهردار این منطقه به مناسبت روز پزشک در جمع 
پزشکان درمانگاه شهرداری منطقه یک حضور یافت 
و با اهدای گل و تبریک روز پزشک به آنها  اظهار 
داشت: با توجه به رویکرد شهرداري و تبدیل شدن 
و  اجتماعي  به مجموعه عظیم  نهاد خدماتي  این 
فرهنگي، مقوله سلامت در سر لوحه ماموریت ها و 
برنامه هاي اجتماعي شهرداري قرار گرفته است و در 
این راستا شاهد فعالیت خانه های  سلامت  و کانون 
این  بر  تاکید  با  وي  هستیم  محلات  در  پزشکان 
مطلب که امروزه شاهد گسترش روز افزون فرهنگ 
سلامت در بین شهروندان هستیم و مدیریت شهري 
با مطالبه شهروندان روبرو است افزود: در حال حاضر 
بیش از ۱۰۰ پزشک در خانه های سلامت منطقه 
پزشکی،  های  مشاوره  ارائه  و  همکاری  مشغول 
از  پیشگیری  در خصوص  رسانی  اطلاع   ، آموزش 
تصریح  هستندموسوی  شهروندان  به  و...  بیماریها 
کرد: در ۲۷ خانه سلامت محلات شمال تهران در 
از جمله کانون جوان، نوجوان،  حدود  ۱۰ کانون 
مادر و کودک، سالمند، پزشک و... فعالیت می کنند 
و پزشکان با  سرفصل های آموزشی سلامت روان، 
جسم و اجتماع و همچنین در حیطه برنامه ریزی 
ارایه خدمات آموزشی، چکاپ و غربالگری ها و تهیه 
محتوای آموزشی در آنها  فعالیت می کنند  تا همه 
اقشار جامعه را برای رسیدن به یک جامعه توانمند 
 : مقام مسئول گفت  قرار دهنداین  پوشش  تحت 
لازمه ی  برخورداري از شهري سالم داشتن محلات 
نیز منوط به داشتن  این مهم  به  سالم و رسیدن 
افراد و خانواده هاي سالم است و تحقق مجموعه 
این اهداف با مشارکت شهروندان و پزشکان میسر  

مي شود.

بررسی اقدامات مدیریت ایمنی  و 
محیط زیست در بخش مرکزی شهر 

تهران آغاز شد
ممیزی و ارزیابی اقدامات انجام شده شهرداری 
منطقه ۱۱ در خصوص مدیریت ) HSE( امروز از 
خطرات  کاهش  هدف  با    QMS شرکت  سوی 
ناشي از فعالیت پیمانکاران، پیش گیری از حوادث 
احتمالی، افزایش ضریب ایمني، سلامت و ارتقای 

امنیت شهروندی آغاز شد.
با حضور  از صبح دیروز  به گزارش امتیاز، 
منطقه ۱۱  در  ایتالیا   QMS شرکت  نمایندگان 
بررسی اقدامات انجام شده در خصوص HSE   و 
مدیریت سیستم بهداشت، ایمنی و محیط زیست 
آغاز شد.محمد علی شاه حسینی معاون فنی و 
این  به  اشاره  با   ۱۱ منطقه  شهرداری  عمرانی 
ایمنی  مدیریت  سیستم  اهداف  به  رسیدن  که 
است؛ گفت:  زمانبر  ای  برنامه  زیست  و محیط 
از  انجام شده  منطقه  در سطح  که  اقداماتی  با 
ها،  برنامه  تحلیل   ، خطرات  شناسایی  جمله 
هر    ... و  قراردادپیمانکاران  به   HSE الحاقیه 
ساله قدم های موثری برای نیل به این اهداف 
به  آتی  های  سال  در  تا  شود  می  برداشته 
اهداف برسیم . همچنین غزاله دانش دبیر شورای 
عالی دبیر خانه HSE شهرداری تهران با بیان این 
که فعالیت تعداد زیاد پیمانکاران در نواحی ۴ گانه 
نشانگر  منطقه  کم  وسعت  رغم  علی  منطقه ۱۱ 
حساسیت و ضرورت اقدامات HSE است؛ گفت 
: با توجه به استراتژی منطقه ۱۱ که به دلیل وجود 
پدافند  و  ایمنی  مباحث  تجاری  و  سیاسی  بافت 
غیر عانمل اهمیت ویژه ای پیدا می کند ؛ وجود 
واحدهای صنعتی نیز در بخش مرکزی شهر تهران 
حائز اهمیت است و باید میزان آلاینده های مختلف 
ابعاد گوناگون کنترل شود. دبیر شورای عالی  در 
دبیر خانه HSE شهرداری تهران اجرای پروژه های 
شاخص در سطح منطقه و نیز وجود بافت فرسوده 
و ریز داده که ۱۰۸هزار خانوار را در خود جای داده 
  HSE است؛ از دیگر موارد قابل توجه در مبحث
و  ایمنی  استقرار سیستم  الزامات  که  کرد  عنوان 
محیط زیست را در برگرفته است. بر اساس این 
در  شده  انجام  اقدامات  خارجی  ممیزی  گزارش 
از  ناشي  با هدف کاهش خطرات   HSE راستای
فعالیت پیمانکاران، پیشگیری از حوادث احتمالی، 
امنیت  ارتقای  و  سلامت  ایمني،  ضریب  افزایش 
شهروندی با حضور در معاونت ها، ادارات و نواحی 
و بازدید از پروژه ها و ساختمان های شهرداری ، 
کارگاه ها و بوستان ها و بررسی سیستم نگهداشت 
و نقاط قوت و ضعف این منطقه در حال انجام است.

حرکات گردشی در تقاطع همسطح 
بزرگراه شهید لشگري-بلوار ایران 

خودرو ساماندهی شد
از  منطقه۲۱  ترافیک  و  ونقل  معاون حمل 
تقاطع همسطح  در  گردشی  حرکات  ساماندهی 
بزرگراه شهید لشگري-بلوار ایران خودرو با هدف 
وسایل  تردد  هنگام  به  ایمنی  و  نظم  برقراری 

نقلیه عبوری خبر داد.
به گزارش امتیاز، محمدرضا سالمی معاون 
حمل ونقل و ترافیک این منطقه با بیان خبر فوق 
گفت: در راستای ساماندهي حرکات گردشي در 
لشگري-بلوار  شهید  بزرگراه  همسطح  تقاطع 
ایران خودرو و باتوجه به مطالعات کارشناسی و 
حرکات  گرفته، حذف  انجام  میدانی  بازدیدهای 
گردش به چپ جنوب به غرب و شمال به شرق 
همین  در  شد.وی  اجرایی  تقاطع  این  محل  در 
هاي  حرکت  جایگزین  مسیر  افزود:  خصوص 
و جنوبي  هاي شمالي  دوربرگردان  حذف شده، 
هم  که  شده  گرفته  نظر  در  خودرو  ایران  بلوار 
اکنون تابلوهاي راهنماي مسیر آن ها نصب شده 
که  کرد؛  امیدواری  ابراز  خاتمه  در  است.سالمی 
تقاطع همسطح  در  گردشی  حرکات  ساماندهی 
بتواند  ایران خودرو  بزرگراه شهید لشگري-بلوار 
مراتب رضایتمندی هرچه بیشتر شهروندان فهیم 
همچنین جمعیت  و  عبوری  مسافرین  پایتخت، 

شناور منطقه۲۱ را فراهم سازد.

سال گذشته چند گردشگر خارجی وارد ایران شدند؟
سرپرست وزارتخانه میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی 
گفت: سال گذشته ۷ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر گردشگر خارجی وارد 

کشور شد و هر گردشگر ۱۴۰۰ دلار ارزآوری برای کشور دارد.
و  فرهنگی  میراث  وزارتخانه  سرپرست  مونسان  علی اصغر   
گردشگری و صنایع دستی در حاشیه سی و دومین نمایشگاه صنایع 
برندسازی  حاضر  حال  در  داشت:   اظهار  خبرنگاران  جمع  در  دستی 
طراحی مبتنی بر سلیقه مشتری انجام می شود و استادکارهای خیلی 
خوب در زمینه صنایع دستی در سراسر کشور و حوزه های مختلف 
داریم. وی گفت: در حال حاضر از بخش تولید صنایع دستی فاخر که 
تولید صنایع دستی کاربردی پیش رفته ایم. مونسان ادامه داد: در حال 
حاضر صنایع دستی فاخر برای سلایق خاص و همینطور صنایع دستی 

کاربردی برای تمامی آحاد مردم تولید می شود. 
سرپرست وزارتخانه میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی 
گفت: مردم هم علاقه به صنایع دستی ایرانی دارند و مردم همیشه 
از صنایع دستی حمایت کرده اند.  وی درباره صادرات صنایع دستی 
نیز گفت: در حال حاضر مواد اولیه گران شده است، اما حوزه صادرات 

خوب است و در این حوزه اقداماتی نیز صورت گرفته است. 

مونسان افزود:  صنایع دستی مصداق بارز اقتصاد مقاومتی هستند 
و از ظرفیت های درونی اتفاق می افتد و امیدواریم با حمایت از صنایع 

دستی، به هدف ۲ میلیارد دلار صادرات دست پیدا کنیم. 
برای  برنامه ای  چه  اینکه  بر  مبنی  پرسشی  به  پاسخ  در  وی 
وزارتخانه جدید میراث فرهنگی - گردشگری و صنایع دستی دارید، 
گفت: نمایندگان مردم اینطور تشخیص دادند که سازمان میراث تبدیل 
با وزارتخانه شدن این سازمان، سه بخش  به وزارتخانه شده است و 

مهم که نقش ویژه ای در اقتصاد کشور نیز دارند باید تقویت شود. 
سرپرست وزارتخانه میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی 
گفت: میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی جزو رتبه های اول 
و دوم در حوزه اقتصاد کشور است و در حوزه اشتغال نیز نقش مهمی 

دارند، بنابراین باید از این وزارتخانه حمایت بیشتری صورت گیرد. 
مونسان ادامه داد: با ایجاد وزارتخانه میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی امیدواریم فاصله بودجه ای نیز که در گذشته دو برابر 

بود کاهش پیدا کند. 
وی افزود: در مدت اخیر حوزه گردشگری بسیار رشد کرده است 
و ما سال گذشته ۷ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر گردشگر ورودی به کشور 

داشته ایم که هم اکنون بیمارستان ها و هتل های ما خالی از گردشگر 
اثر  تحریم ها  که  داده  رخ  شرایطی  در  اتفاق  این  و  نیستند  خارجی 

منفی زیادی در کشور داشته است. 
سرپرست وزارتخانه میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی 
با اشاره به اینکه ۴۰ درصد امسال رشد گردشگر را داشته ایم، گفت: در 
حوزه میراث فرهنگی اثرات ثبت شده زیادی داریم که با تبدیل شدن 
این سازمان به وزارتخانه بهتر می توانیم از این اثرهای ملی و جهانی 
حفظ و حراست کنیم و در اقتصاد کشور نیز نقش مهمی را ایفا کنیم. 
وی اظهار داشت: در حال حاضر هر گردشگر ۱۴۰۰دلار ارزآوری 
برای کشور دارد که در حوزه نفت ۶۴ دلار می فروختیم و ۱۰ دلار 
آن سرمایه گذاری می شد، ولی در حوزه گردشگری کمتر از ۳ سنت 

سرمایه گذاری می کنیم. 
موجب  جدید  سازماندهی  این  امیدواریم  گفت:  مونسان 

حمایت های بیشتر از میراث فرهنگی و گردشگری کشورمان شود.
سرپرست وزارتخانه میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی 
افزود: ما در همه شهرهای کشور هنرمند داریم و در هر شهر باید یک 

بازارچه صنایع دستی دائم داشته باشیم.
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